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PROTOKÓŁ NR 44/23 

ZE WSPÓLNEGO POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I FINANSÓW, 

KOMISJI GOSPODARCZEJ ORAZ KOMISJI SPOŁECZNEJ, 

KTÓRE ODBYŁO SIĘ DNIA 21.02.2023 R. 

 
 Posiedzenie o godz. 16.00 otworzyła, a następnie prowadziła, Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów, Barbara Graban. W posiedzeniu uczestniczyło siedmiu 

członków Komisji Budżetu i Finansów, siedmiu członków Komisji Gospodarczej (lista 

obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) oraz siedmiu członków Komisji 

Społecznej. 

We wspólnym posiedzeniu komisji wzięli również udział: Janusz Kosecki – Burmistrz 

Miasta, Krzysztof Czapiewski – Przewodniczący Rady Miejskiej, Justyna Kreja – 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej oraz Marcin Hałas – kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji. 

 Tematem obrad komisji było omówienie materiałów na najbliższą sesję Rady Miejskiej. 

 

 Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego, pod nieobecność pani Skarbnik, przedstawił zebranym Burmistrz Miasta 

Janusz Kosecki.  

 Radny Henryk Czarnecki pytał, czy nauczyciele dyplomowani oraz pozostali mają dużo 

nadgodzin? 

 Burmistrz odpowiedział, że mają.  

 Radny Roman Pietrzykowski pytał, czy dokładamy do pensji nauczycieli? Nie chodzi mi o 

innych pracowników, tylko nauczycieli.  

 Burmistrz odpowiedział, że samej subwencji oświatowej mamy nieco ponad 4 miliony, a 

koszt oświaty to około 7 milionów. Jeżeli chodzi o te wynagrodzenia, to dokładnie sprawdzę 

jak to wygląda. Wnioskuję tutaj, że kolega radny mówi o pozwach, bo niektóre samorządy 

poszły w tym kierunku.  

 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Miejskiej Skórcz  

na 2023 rok bardzo szczegółowo przedstawił radnym Burmistrz Miasta Janusz Kosecki. 

 Burmistrz poinformował również radnych, że gmina musi oddać do urzędu skarbowego 

około 140 tys. zł z tytułu podatku od czynności cywilno – prawnych. 
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 W związku z brakiem pytań co do omawianego projektu uchwały, przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban, zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. 

Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 7, 

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się – 0. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miejskiej Skórcz na lata 2023 - 2034 przedstawił zebranym Burmistrz Miasta Janusz 

Kosecki. 

W związku z brakiem pytań co do przedstawionego projektu uchwały, przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban, zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. 

Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 7, 

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się – 0. 

 Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego 

deficytu budżetu gminy oraz spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań przedstawił 

radnym Burmistrz Miasta Janusz Kosecki. 

 Radny Roman Pietrzykowski pytał, czy burmistrz wie mniej więcej jaka jest na tą chwilę 

wycena po tych robotach zastępczych na przedszkolu? 

 Burmistrz odpowiedział, że w tej chwili jeszcze nie wiemy, jak będzie wyglądała sprawa z 

drenażem, także jest mi trudno powiedzieć. Dzisiaj była też firma z południa Polski, która 

stosuje środki związane z krzemianami. Obecnie stosuje się tego typu rozwiązania jako 

bariery przeciwwilgociowe, przeciwwodne. Koszt materiału za metr kwadratowy 

powierzchni, to koło 200 zł. To jest sam materiał, bez robocizny.  

 Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że w marcu Komisja Gospodarcza będzie 

wizytowała przedszkole i chciałby, aby osoba kompetentna z firmy, która buduje przedszkole, 

przedstawiła nam kosztorys końcowy, wstępną wycenę rzeczywistą i podała termin 

określający przekazanie budynku do użytkowania.  
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 Burmistrz powiedział, że gmina też musi z wykonawcą pewne rzeczy porozliczać, bo coś 

zostało zamienione, w związku z tym, że było np. niedostępne. Kosztorysy różnicowe i 

zamienne są wykonywane.  

 Burmistrz poinformował również radnych, że był z panią dyrektor oglądać nowo otwarte 

przedszkola w Rokocinie i Zblewie i przedstawił swoje spostrzeżenia dotyczące tych 

obiektów oraz ich funkcjonowania.  

 Radny Marian Firyn pytał o środki na dofinansowanie budowy nowych sal 

gimnastycznych, podobno jest 70% dofinansowania na ten cel? 

 Burmistrz odpowiedział, że to jest do 70%. I o ile się nie mylę, to miasto Kościerzyna 

dostało na budowę sali gimnastycznej z Polskiego Ładu 4 albo 5 milionów, z ministerstwa 

dostało 3 miliony, a po przetargu koszt sali to ponad 12 milionów. Burmistrz powiedział, że 

to jest tak samo jak ze stadionem. Ostatnio była dyskusja z panami z klubów sportowych na 

temat modernizacji stadionu. Mówiono mi, że jestem w błędzie, kiedy mówiłem, że remont 

naszego stadionu kosztowałby 12 milionów, a jeden z członków klubu sportowego przyznał 

mi rację, że sam tartan to koszt około 6 mln zł. Tam potrzebny jest potężny remont i uważam, 

że należy go zrobić kompleksowo. To może być rozłożone w latach, ale z ciągłością 

finansowania. To są kolosalne pieniądze. Dlatego pytam się, czy my mamy zrezygnować z 

pakietu np. dziesięciu dróg w zamian za to, żeby zrobić stadion? To jest kwestia wyboru.  

 Radny Roman Pietrzykowski stwierdził, że hala sportowa jest nam bardziej potrzebna niż 

stadion, z czym zgodził się również Burmistrz.  

 W związku z brakiem dalszych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki 

głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Gospodarcza 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 

 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Giny Miejskiej Skórcz na rok 2023 

przedstawił zebranym kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i 

Inwestycji, Marcin Hałas.  
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 Radny Marian Firyn pytał czy ze środków z tego programu można skorzystać jeżeli chodzi 

o sterylizację tych bezdomnych zwierząt, czy jest jakaś umowa z weterynarzem na to? 

 Kierownik Hałas odpowiedział, że jest umowa z Gabinetem Weterynaryjnym państwa 

Zielińskich i w ubiegłym roku była tam jakaś sterylizacja. 

 W związku z brakiem dalszych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki 

głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Gospodarcza 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 

 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/164/2021 Rady Miejskiej  

w Skórczu z dnia 20 maja 2021 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Skórcz na lata 2021 – 2025 

przedstawił zebranym kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji 

Marcin Hałas.   

 Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że te pomieszczenia nie posiadają żadnych 

pomieszczeń gospodarczych do ewentualnego składowania węgla, czy czegoś. Ostanie 

pomieszczenie gospodarcze grozi zawaleniem, bo praktycznie ściana poleciała. Nic się w tym 

kierunku nie robi, bo ta ściana jest zawalona od 3 lat. Drugie pomieszczenie od końca też 

praktycznie zaczyna się sypać. Tam remontowali do przedostatniego pomieszczenia. Dalej nie 

dojechali, bo zabrakło już środków. A druga sprawa, to tam nie została zalana płyta po 

szambie. Ja bym proponował, żeby urzędnicy przeszli się tam, bo zarządca tego chyba tam 

nigdy nie był.  

 Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że to sprawdzi.  

 Radny Henryk Czarnecki pytał, czy są już wyłonieni wykonawcy i terminy wykonania 

inwestycji, które planujemy w tym roku? 

 Burmistrz odpowiedział, że są ogłoszone przetargi na drogi na Osiedlu Leśnym, teraz 

kończona jest dokumentacja i będzie ogłoszony przetarg na Kociewską, Żeromskiego, 

Mickiewicza, Norwida i Wysoką i będziemy przygotowywali przetarg na budowę sieci 

ciepłowniczej. W ciągu dwóch tygodni wszystkie przetargi ruszą.  
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 Kierownik Hałas wyjaśnił, że wykonawcy będą mieli na wykonanie dwanaście miesięcy 

od podpisania umowy.  

 Radny Czarnecki powiedział, że dla mieszkańców jest to ważne, bo chcieliby te prace 

skorygować również z jakimiś swoimi inwestycjami, remontami, czy budowami.  

 W związku z brakiem dalszych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki 

głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 7 0 0 

Komisja Gospodarcza 7 0 0 

Komisja Społeczna 7 0 0 

 

 W kolejne części posiedzenia komisji Burmistrz Miasta Janusz Kosecki bardzo 

szczegółowo omówił swoje sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym.  

 Podczas omawiania powyższego sprawozdania wywiązała się wśród obecnych dyskusja 

dotycząca zasad funkcjonowania przedszkoli, organizacji wychowania przedszkolnego oraz 

dotacji przekazywanych przez samorządy prywatnym placówkom przedszkolnym.  

 Radna Barbara Graban pytała o konkursy na dofinansowania dla OSP, na co Burmistrz 

wyjaśnił, że rzeczywiście jest kilka takich miejsc, skąd można pozyskać środki. 

Rozmawiałem o tym z prezesem OSP. Można pozyskać około 40 tys. zł z tych programów. 

20 tys. zł będzie potrzebne z naszych środków. Myślę, że to jest przyzwoity układ. Chciałbym 

Państwu powiedzieć, że nasi strażacy zdecydowali się na to, że zrezygnują ze swoich 

uposażeń, z ekwiwalentów, na rzecz ogólnej poprawy dobrostanu w sensie wyposażenia w 

ubrania ochronne.  

 Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że rozumie, że dlatego tak daleko wyjeżdżają: 

Kaliska i te okolice z wycinką np. drzew. Bo dla mnie to jest daleko. Sprawdziłem sobie: 

Zblewo ma podnośnik hydrauliczny na Starze. Ja rozumiem, że mamy drabinę, ale to nasze 

miasto ponosi te koszty. To są coraz dalsze wyjazdy, a jak nam się zepsuje samochód to my 

będziemy ponosili koszty naprawy, a jeżeli chodzi o wyjazdy, to w porównaniu ze Zblewem 

to jest chyba różnica tylko kilku sztuk. Tam jest większa jednostka, zawsze są tam większe 

pieniądze, bogatsza gmina. Nasi, w zamian za to, że więcej wyjeżdżają, niech dostaną coś 

więcej.  
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 Radny Marek Landowski zadał pytanie, czy radni widzieli ile było samochodów 

pożarniczych przy pożarze Iglotexu? Możemy sto lat jeździć na inne gminy i się 

odwdzięczać.  

 Radny Pietrzykowski powiedział, że nie o to chodzi, tylko chodzi o to, że było wezwanie, 

że gałąź jest pochylona. To nie jest, że drzewo się zwaliło. Jak by był pożar, to nie ma o czym 

mówić. Chodzi dokładnie o to, że to jest pochylone drzewo. To tak, jak by ze Zblewa ściągać 

samochód do nas, bo jest pochylone drzewo. 

 Radny Landowski powiedział, że operator numeru 112 tego nie widzi i on musi wysłać.  

 Radny Pietrzykowski stwierdził, że już była o tym rozmowa z Zastępcą Komendanta 

Powiatowego PSP, to tak jak bym wysłał dziesięć radiowozów do tego, ze kot wszedł mi na 

dach. Siły i środki mają być też z głową robione, a nie wywalanie pieniędzy budżetowych.  

 Radny Marian Firyn powiedział, że jeżeli jest akcja i przyjeżdża pierwszy samochód 

pożarniczy i widzi, że jest to zagrożenie takie, że sam to opanuje, to czemu jeszcze pięć 

dojedzie później. To chyba przez radio podaje się, że nie trzeba i wracają.  

 Radna Justyna Kreja poinformowała, że w chodniku przy ul. Pomorskiej przy sklepie GS 

brakuje czterech czy sześciu płyt chodnikowych i jest tam duży dół. To jest w tym miejscu, 

gdzie staje autobus.  

 Burmistrz Janusz Kosecki odpowiedział, że jeżeli chodzi o panią, która uległa tam 

wypadkowi, to pomogliśmy w zgromadzeniu dokumentacji i napisaniu pism i w tej kwestii 

działamy, a co do płyt, to nie wiem. Sytuacja jest taka, że cały pas drogowy, aż do budynku 

GS jest w zarządzie ZDW. Zobaczymy, gdzie jest brak płyt. Sprawdzimy, czy mamy takie u 

nas i uzupełnimy.  

 Burmistrz przybliżył zebranym również sprawę kosztów, jeżeli chodzi o wywóz śmieci. 

Zasygnalizował, że firmy wywożące zwróciły się do Związku Gmin Wierzyca o podwyżki. W 

tej chwili będą w tej sprawie prowadzone negocjacje. Będziemy dążyć do tego, by były to 

podwyżki w granicach 7% - 8%, ale na pewno nie 20%, jak żądają niektóre firmy. Jednak to 

też wiąże się z podwyżką, bo za to też ktoś musi zapłacić. Samorząd nie ma w tym roku 

środków na tego typu rzeczy, jak dopłaty. Istnieje coś takiego, jak dochód rozporządzalny i 

pamiętacie Państwo, chyba w lipcu ubiegłego roku też była podwyżka chyba o dwa złote i 

teraz ewentualnie również rozważamy taką możliwość podniesienia, tylko to jest zależne od 

tego, co ogłosi GUS. Jaki będzie ten dochód rozporządzalny. Myślimy, żeby może podnieść 

trzy złote od osoby.  

 Radny Roman Pietrzykowski pytał, ile Stary Las ma nadwyżki budżetowej, na co 

Burmistrz odpowiedział, że w tej chwili nie odpowie na to pytanie.  
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 Radny Pietrzykowski powiedział, że Stary Las ciągnie z nas te pieniądze. Kosztem 

podnoszenia ceny śmieci, ciągnie z reszty, a siebie uzupełnia.  

 Burmistrz powiedział, że przynajmniej na razie, na szczęście, ceny w Starym Lesie nie 

zostały podniesione. Co do zysku to jeszcze nie wiem, bo bilans będzie pewnie w czerwcu.  

 W związku z brakiem dalszych spraw do omówienia, Przewodnicząca Komisji Budżetu  

i Finansów Barbara Graban podziękowała wszystkim za przybycie i zakończyła wspólne 

posiedzenie komisji o godz. 17.30. Protokół zawiera 7 ponumerowanych stron maszynopisu  

i 1 załącznik.   

 

 

             Przewodniczący Komisji Gospodarczej 

          Roman Pietrzykowski 

 

 

Protokolant: Iwona Dembska 

Skórcz, dnia 24.02.2023 r.  


